
اقامه نماز جمعه به امامت حضرت آيتاالله خامنهاى رهبر معظم انقلاب - 18 /اردیبهشت/ 1377

نماز جمعه اين هفته تهران، امروز به امامت حضرت آيت االله خامنه اى رهبر معظم انقلاب اسلامى و با حضور
جمعيت عظيمى از عزاداران حسينى در دانشگاه تهران و خيابانهاى اطراف آن اقامه شد.

امام جمعه تهران در خطبه اول نماز، ضرورت رعايت تقواى الهى و توشه گرفتن از آن را گوشزد كردند و در سخنان
مهمى پيرامون عبرتهاى حادثه عاشورا فرمودند: عبرتهاى عاشورا عمدتا مخصوص زمانى است كه اسلام حاكميت

داشته باشد و ما به عنوان مردمى كه تحت حاكميت اسلام زندگى مى كنيم بايد بدانيم كه جامعه ساخته و پرداخته
صدر اسلام به محوريت پيامبر عظيم الشأن چگونه پس از پنجاه سال كارش به آنجا رسيد كه فرزند عزيز و مكرم

پيامبر اسلام را به فجيع ترين وضع كشتند و خانواده او را به اسارت بردند.
حضرت آيت االله خامنه اى ضمن تبيين علل و عوامل انحراف و بازگشت جامعه اسلامى به قهقرا فرمودند: اگر جامعه
اسلامى از حادثه عاشورا عبرت نگيرد ممكن است همان عاقبتى را داشته باشد كه جامعه اسلامى ايجاد شده به دست

پيامبر عظيم الشأن اسلام سر انجام گرفتار آن شد و ملت ايران كه در راه اسلام محكم و استوار ايستاده است بايد
دقت و مراقبت كند كه چنان سرنوشتى براى ايران اسلامى پيش نيايد.

رهبر معظم انقلاب اسلامى مصيبت كربلا را بسيار بزرگ، تكان دهنده و بى نظير توصيف كردند و فرمودند: براى درك
عظمت حادثه عظيم كربلا بايد زندگى ابا عبداالله الحسين ( ع) را به سه دوره كوتاه يعنى دوره حيات آن حضرت در

زمان پيامبر اكرم ( ص)، دوره جوانى آن حضرت يا دوره 25ساله پس از رحلت رسول گرامى اسلام ( ص) تا حكومت
اميرالمؤمنين على ( ع) و نيز دوره بيست ساله زندگى حسين بن على ( ع) بعد از شهادت اميرالمؤمنين على ( ع)

تا حادثه كربلا تقسيم كرد.
مقام معظم رهبرى امام حسين ( ع) را نورديده و سوگلى پيامبر اكرم دانستند و در بيان ابعاد با عظمت شخصيت آن
حضرت فرمودند: حسين بن على ( ع) در دوره 25ساله پس از وفات پيامبر تا حكومت اميرالمؤمنين على ( ع) جوانى

بالنده و شجاع بود كه در جنگها و كارهاى بزرگ شركت مى كرد و در هر فضيلتى همچون خورشيدى در ميان
مسلمانان مكه و مدينه و در هر جا كه اسلام رفته بود مى درخشيد، جوان نمونه دوران خود بود و نزد بزرگان و خلفاى

زمان خود بسيار محترم شمرده مى شد و در دوران غربت اهل بيت ( ع) نيز امام حسين امام معنوى و مفتى بزرگ
مسلمانان و مرجعى براى تحصيل علم بود اما كار جامعه اسلامى سر انجام به جايى مى رسد كه اين شخصيت بزرگ،
اديب، اصيل و نجيب، عالم، شريف، محترم و عزيز پيامبر اسلام را با فجيع ترين وضع ممكن به شهادت مى رسانند و

زنان و بچه هاى او و يارانش را به اسارت مى برند.
امام جمعه تهران وقوع حادثه غم انگيز، تكان دهنده و باور نكردنى كربلا را نشان دهنده تهى شدن جامعه اسلامى از

معنويت و حقيقت اسلامى دانستند و در بيان خطوط اصلى نظام ايجاد شده به دست پيامبر اكرم ( ص) فرمودند:
معرفت شفاف و بى ابهام، معرفت به دين و احكام و معرفت به تكليف و طبيعت منتهى به علم و علم اندوزى شد و

همين معرفت بود كه جامعه اسلامى را در قرن چهارم به اوج تمدن رساند. بنا بر اين برطرف كردن ابهام و دادن
معرفت روشن و شفاف به جامعه يكى از خطوط اصلى نظام اسلامى بود كه پيامبر اسلام ايجاد كرده بود.

حضرت آيت االله خامنه اى، عدالت مطلق و بى اغماض در اجراى حدود الهى و مسؤوليت دهى و مسؤوليت پذيرى،
عبوديت در عمل فردى و در ساخت و پرداخت جامعه و نظام اسلامى و نيز عشق و عاطفه جوشان را از ديگر خطوط

اصلى نظام اجتماعى صدر اسلام برشمردند و فرمودند: پيامبر اسلام جامعه را بر اساس اين خطوط ايجاد كردند و ده
سال مجدانه تلاش كردند كه حكومت مستحكم شود و ريشه بدواند اما اين مدت براى متحول كردن جامعه جاهلى
بسيار كم بود زيرا اين جامعه در همه امور خود در جهت مخالف خطوط اصلى ترسيم شده از سوى پيامبر اسلام قرار

داشت، مردم نه معرفتن داشتند، نه از عبوديت و عدالت خبرى بود و نه عشق و عاطفه اى در زندگى مردم وجود
داشت، هر چه بود، ظلم و تبعيض و بى عدالتى بود و مردم دختران خود را نيز زنده به گور مى كردند.
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رهبر معظم انقلاب اسلامى، وصايت يا جانشينى پيامبر عظيم الشأن اسلام ( ص) را لازمه تداوم تربيت اسلامى
جامعه دانستند و فرمودند: بنايى كه پيامبر اسلام ايجاد كردند بنايى نبود كه به زودى خراب شود زيرا خطوط اصلى
به جز مسأله وصايت در جامعه حاكم بود، آنچه ما بايد بدانيم اين است كه چرا پس از رسول خدا جامعه اسلامى به
طرف تهى شدن و ضعيف شدن هر چه بيشتر پيش رفت و جامعه مورد نعمت الهى به سمت غضب الهى سير كرد.
يافتن اين علت سخت است و دقت نظر لازم دارد. بايد دانست كه خواص و عوام هر كدام چه وضعى پيدا كردند و

شايد از منظر غضب و ضلالت، خواص مغضوبين خداوند و عوام نيز گمراه شدگان باشند.
مقام معظم رهبرى در ادامه خطبه اول نماز با استناد به كتاب ابن ايثر مورخ بزرگ اسلامى نمونه هايى از حوادث

تاريخ صدر اسلام مبنى بر گرفتار شدن خواص جامعه اسلامى به مسائل مادى و دنيايى از جمله دست اندازى به بيت
المال، ثروت اندوزى و نيز فرورفتن خواص در فساد را بيان كردند و فرمودند: وقتى عدالت و عبوديت خدا نباشد و به

جاى آن ثروت اندوزى و گرايش به مال دنيا حاكم باشد، معيارها از دست مى رود و ارزشها ضعيف مى شود و به
تدريج جامعه نيز از حقيقت و معنويت تهى خواهد شد.

امام جمعه تهران گناه و انحراف خواص را به سبب دنباله روى عوام بسيار بزرگ دانستند و فرمودند: بزرگترين گناه
انسانهاى برجسته اين است كه انحراف آنها موجب انحراف مردم مى شود، بنا بر اين كسانى كه حوزه حاكميتشان از
شخص خودشان فراتر است بايد مواظب خود و ديگران باشند و كسانى كه در راس هستند بايد مراقب خود باشند و

به دنبال دنيا طلبى نروند و به اين ترتيب مانع از آن شوند كه جامعه به دنبال آنها به سمت خودخواهى و مال اندوزى
حركت كند.

حضرت آيت االله خامنه اى از حسين بن على ( ع) به عنوان تجسم ارزشها ياد كردند و فرمودند: امام حسين ( ع)
قيام كرد و در مقابل انحطاط ايستاد و با نثار جان خود و ياران و عزيزانش دين خدا را زنده كرد، ماجراى عاشورا تنها
با منطق عشق فهميده مى شود و آن حضرت با حماسه عظيمى كه در اين ميدان آفريد، اسلام را براى هميشه بيمه

كرد و ياد و نام حسين بن على ( ع) نيز در تاريخ باقى خواهد ماند.
رهبر معظم انقلاب اسلامى در پايان خطبه اول نماز به ذكر مصيبت حادثه دردناك عاشورا پرداختند و ياد حماسه

سازان كربلا را گرامى داشتند.
مقام معظم رهبرى در خطبه دوم نماز، اهداف تبليغات جهت دار دشمنان اسلام عليه ملت ايران را تبيين كردند و

فرمودند: استكبار جهانى مبارزان فلسطينى را تروريست مى نامد و حمايت از آنها را به عنوان حمايت از تروريسم
محكوم مى كند، اما ملت ايران به حمايت از مبارزان فلسطينى افتخار مى كند و اين حمايت را وظيفه خود مى داند.

ايران اسلامى مدافع حق است و با باطل در هر شرايطى مقابله مى كند.
امام جمعه تهران در بيان جنايات رژيم صهيونيستى عليه ملت فلسطين فرمودند: غاصبين فلسطين جنايتهاى

بيشمارى را عليه فلسطينيان يعنى صاحبان اصلى فلسطين مرتكب شده اند، خانه هاى فلسطينيان را منهدم كرده
اند، زنها و بچه ها را كشته اند، فاجعه دير ياسين را به وجود آورده اند، زندانها را از جوانان فلسطينى انباشته كرده

اند و با اين همه از نظر قدرتهاى استكبارى صهيونيستها تروريست نيستند اما صاحبان اصلى فلسطين كه در مواردى
دست به مقاومت زده اند، تروريست ناميده مى شوند، انسانهاى با انصاف عالم در اين مورد قضاوت مى كنند و

وجدانهاى بيدار جهان تروريستهاى واقعى را به خوبى مى شناسند و مى دانند كه آمريكا به عنوان طرفدار
صهيونيستها، تروريست است يا ايران به عنوان حامى ملت مظلوم فلسطين ؟

حضرت آيت االله خامنه اى از شجاعت و مقاومت شيخ احمد ياسين رهبر حركت مقاومت اسلامى فلسطين (
حماس) تجليل كردند و فرمودند: ملت ايران حاضر نيست قلدرمآبى آمريكا در حمايت از باطل را بپذيرد و اگر همه

دنيا تحت فشار آمريكا باطل را حق بدانند ملت شجاع و مقاوم ايران باطل را قبول نخواهد كرد، استكبار جهانى بداند
كه نه فقط على خامنه اى، بلكه رئيس جمهور عزيز ما، دولت خدمتگزار، مجلس شوراى اسلامى، مسؤولان كشور و
آحاد ملت ايران نيز همين حرف را مى زنند و تهمتها و اهانتهاى استكبارى به ملت ايران به جايى نخواهد رسيد و

قدرتهاى استكبارى نيزاز اين مبارزه، طرفى نخواهند بست.
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رهبر معظم انقلاب اسلامى فرمودند: دشمنان انقلاب اسلامى يكبار در ماجراى انقلاب، يكبار در قضيه جنگ تحميلى
و يكبار در مسائل پس از جنگ اشتباه كردند و هر بار نتيجه اش را ديدند و يكبار ديگر نيز در حال تكرار اشتباهات

گذشته خود هستند و باز هم نتيجه اش را خواهند ديد، در اين كشور پرچم اسلام و انقلاب بلند است، نام امام زنده و
جاودانه است بنا بر اين تهمتهاى استكبارى در اين ملت بزرگ اثرى نخواهد داشت.

امام جمعه تهران در پايان خطبه دوم نماز جنجال تبليغاتى دشمنان اسلام را موسمى و در عين حال بى ثمر
دانستند و فرمودند: ارزشهاى انقلاب براى جوانان و آحاد ملت بزرگ ايران عزت بخش است و همين ارزشها راه آنها را

به سوى آينده اى روشن و پرفروغ هموار كرده است و با كمك پروردگار روز به روز در اين راه پيش خواهند رفت.
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